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  Abstract
  Having constituted a new epoch in human history and a new religiouspolitical order, the revealed religions challenged the tradition of Greek philosophy to adjust to, investigate, and make intelligible a religiouspolitical order based on prophecy, revelation, and the divine law. The challenge led certain Arab and Muslim philosophers to reassess the relative distance between the thought of the Greek masters, (Plato, Aristotle, Plotinus, in particular) and the doctrines propagated by the revealed religions, and to make use of such works as Plato's Republic and Laws, rather than Aristotle's Politics, when offering a philosophic account of the new religious–political phenomenon and of such new disciplines as the science of the divine law and the science of revealed theology.


 

  Les religions révélées, en inaugurant une ère nouvelle dans l'histoire humaine et un nouvel ordre “religio-politique”, ont constitué un défi pour la tradition de la philosophie grecque. Celle-ci devait s'adapter a un ordre religio-politique fondé sur la prophétie, la révélation et la loi divine, en faire un objet d'investigation et le rendre intelligible. Ce défi conduisit certains philosophes arabes et musulmans à réévaluer la distance qui sépare la pensée des maîtres grecs (en particulier Platon, Aristote et Plotin) des doctrines propagées par les religions révelées. Il les conduisit aussi à faire usage d'oeuvres telles que la République et les Lois de Platon, plutôt que la Politique d'Aristote dans leur effort de rendre compte philosophiquement du phénomène religio-politique nouveau et des nouvelles disciplines telles que la science de la loi divine et la science de la théologie révélée.
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